
 

  

 

 
  

   

   

       

    
    

  
  

 
     

   
    

  
  

 
 

   

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

 
  

~ Vetlanda 
Sammanträdesprotokoll 

Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum Sida 
2020-10-27 1 (7) 

Plats och tid Hörsalen, kl. 13.00-15.53 

Beslutande Nils-Erik Olofsson (S) ordf., Ejlon Johansson (L), Carina Bardh (M) 

SPF: Birgitta Sigfridsson, Marie-Louise Andersson 
PRO: Rolf Forsén, Catarina Rönnung, Gunnel Bjäde 
RPG: Bengt Westerlund 
SKPF: Arne Ahlgren 

Övriga deltagare SPF: Lennart Carlsson, Karin B Johansson 
PRO: Jenny Johansson, Sigvard Svensson 
Marianne Karlsson, vård- och omsorgschef §27 
Morgan Miledal, folkhälsosamordnare §28 
Johan Knutsson, kommunikatör §29 
Jessica Aronsson, sekreterare 

Utses att justera Bengt Westerlund, RPG 

Justeringens plats och tid Kommunkansliet 

Underskrifter 

Sekreterare Paragrafer 27-30 
Jessica Aronsson 

Ordförande 
Nils-Erik Olofsson 

Justerare 
Bengt Westerlund 

Just sign Utdragsbestyrkan 

https://13.00-15.53
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§ 27 

Information om Tomasgården, Covid19, hemtagning, lediga 
platser på äldreboende och korttidsboende och Esthers digitala 
släktträff – Marianne Karlsson, vård- och omsorgschef 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Informationen noteras i protokollet 

Ärendebeskrivning 

Tomasgården 
Det kommer ett nytt äldreboende i anslutning till den gamla Tomasgården med 36 boende. 
Huset har tre plan, nedre plan är barnomsorgens och andra och tredje är äldreomsorgens. Det 
särskilda boendet på Vilan försvinner och brukare på Vilan har erbjudits att flytta med till 
Tomasgården, det är mellan 10–15 som vill flytta med. Flytten blir i slutet på mars eller i 
början på april och kommer ta ungefär 14 dagar beroende på hur smittspridningen ser ut. 
Maten på Tomasgården kommer komma från det nybyggda köket på Tomasgården. Tidigare 
har det varit svårt att bereda plats på särskilt boende, idag är det 12 brukare som är beviljade 
särskilt boende som inte fått en plats. De har dock erbjudits en plats men tackat nej p.g.a. fel 
hus. Trycket från slutenvården är betungande. 

Covid19 

Vetlanda kommun hade smitta bland personal och brukare redan i mars där det blev en 
smittspridning. I de senare fallen har de lyckats bra med att förhindra smittspridning. Det har 
varit digitala utbildningar för vårdpersonalen och en ledningsgrupp har tillsatts och haft 
regelbundna Covid-möten. Det har varit nya restriktioner från Folkhälsomyndigheten och 
Smittskydd att förhålla sig till och de har lyckats bra. Majoriteten av de smittade kommunen 
haft har kommit från slutenvården. I dagsläget har vi ingen konstaterad smittad bland 
brukarna, däremot har vi smittad personal. 

Hemtagning 

Hemtagningsteamet är borttaget p.g.a. höga kostnader och minskad effektivitet. Respektive 
hemtjänstgrupp tar emot sina ärende. Rehabpersonalen fixar hjälpmedel innan brukaren 
kommer hem. Exempel på hjälpmedel kan vara rullator, timer på spisen, rullstol och handtag. 
Det är viktigt att samverkan mellan berörda parter fungerar så man är ute i god tid. Gamla 
Oasen på Bäckagården öppnas och blir dagverksamhet. Dit ska man komma för att träna och 
jobba med den fysiska biten, målgruppen är de som bor på ordinärt boende. Man ser att det 
kanske kommer behövas ett nytt särskilt boende framöver men inte de närmaste åren. 

Just sign Utdragsbestyrkan 
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Esthers digitala släktträff 

Esther är en fiktiv patient. Släktträffen är samarbetet och utbytet med en annan region. 

Just sign Utdragsbestyrkan 
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§28 

Information om arbetet som folkhälsosamordnare – Morgan 
Miledal, folkhälsosamordnare 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Informationen noteras i protokollet 

Ärendebeskrivning 

Morgan jobbar på Höglandets räddningstjänstförbund där han är insatsledare men även 
folkhälsosamordnare på 40%. Som folkhälsosamordnare samordnar han kommunens olika 
insatser gällande folkhälsa. Han jobbar mycket med psykisk ohälsa och förebyggande åtgärder 
för självmord men jobbar också en hel del med krisstöd. 

Vetlanda kommun liggen ganska väsentligt över riksgenomsnittet när det gäller självmord. 
50% av alla sjukskrivningar i länet beror på psykisk ohälsa och 60% lokalt. De tre vanligaste 
sjukdomarna är ångest, depression och diabetes. Äldre och män är strakt representerade när 
det kommer till självmord. Vetlanda kommun är den enda kommunen i Sverige som utbildar 
hela kommunen personal i MHFA (första hjälpen till psykisk hälsa). Om Vetlanda kommun 
kunde minska sina sjukskrivningar med 30% skulle vi spara 60 miljoner kronor. 

I handlingsprogrammet finns det 8 mål, 2 av de är högre prioriterade; psykisk hälsa och 
fallolyckor. Detta för att det är de områdena som kostar mest och där det omkommer flest. 

2019 omkom 75 personer i bränder, 223 i trafikolyckor, 1047 i fallolyckor och 1588 i självmord 
i Sverige. Självmordshandlingar betraktas som en psykisk olyckshändelse där en individ är 
utsatt för psykiska påfrestningar. 

Men jobbar mycket med det förebyggande. Psykisk ohälsa hör ofta ihop med det fysiska, det 
förebyggande kan handla om kost, motion, sömn osv. Räddningstjänsten är aldrig där först när 
det sker en olycka, det är andra medmänniskor. Räddningstjänsten jobbar därför mycket med 
att rusta människor i samhället. 

Folkhälsopolicyn är ny reviderad, där finns det tre fokusområden; barn och ungas 
uppväxtvillkor, äldres hälsa och ANDT (alkohol, narkotika, droger, tobak och även 
spelmissbruk. 

Just nu tittar regionen på att etablera ett hälsocenter i kommunerna. Ett ställer dit man 
primärt blir rekommenderad efter att ha varit i kontakt med sin vårdcentral. Målgruppen är 
invånare p.g.a. sin livsstil eller risk har risk för ohälsa. Det finns en arbetsgrupp som ska titta 
på hur detta skulle kunna organiseras. För Vetlandas del skulle det handla om 460 000 kr om 
året. Man vet inte säkert när detta kommer komma igång. 

Just sign Utdragsbestyrkan 
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§29 

Information om tillgängligheten på våra webbar – Johan 
Knutsson, kommunikatör 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Informationen noteras i protokollet. 

Ärendebeskrivning 
Nytt EU-direktiv för webb har kommit. Det är mycket som ska göras mer tillgängligt. 
Webbdirektivet gäller från och med 23 september 2020. Kommunen gör en 
tillgänglighetsredogörelse på vardera webbplats. Det är en standard som höjs gällande 
utseende och text. Man ska kunna använda en hemsida trots synfel. Allt innehåll som inte är 
text ska beskrivas. Det kommer inte alltid se så bra ut, tydlighet framför finess. 

Svenskarna och internet gör en undersökning från staten om hur man använder internet i de 
olika åldrarna. Johan visar ett diagram som visar att 66+ använder internet mer och mer. 

Kommunikationsavdelningen jobbar med tillgängligheten på www.kommun.vetlanda.se. De 
satsar på att vara klara vid årsskiftet. 

Om någon i Pensionärsrådet är intresserad av att vara med i en ”testpanel” där man träffas 
några gånger per år och diskuterar och hittar förbättringsförslag. Kontakta Johan Knutsson, 
kommunikatör på johan.knutsson@vetlanda.se eller ring via Kontaktcenter 0383–97100 eller 
kontakta Jessica Aronsson, sekreterare på jessica.aronsson@vetlanda.se, 0383–97161. 

Just sign Utdragsbestyrkan 

http://www.kommun.vetlanda.se/
mailto:johan.knutsson@vetlanda.se
mailto:jessica.aronsson@vetlanda.se
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§30 

Övriga frågor 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Information noteras till protokoll 

Ärendebeskrivning 
Skrivelse 

Vi skickar in Catarinas skrivelse om hörseln till vård och omsorg. 

Hörslinga 

Det finns önskemål om att få ha hörslinga på framtida möten, där ordförande även har en 
mikrofon. 

Rapporter från Birgitta 

Birgitta dela ut tre olika rapporter: 

En slutrapport om den palliativa vården på särskilda boenden. 

Rapporten Hjälpa ensamma äldre, ett projekt som är igång, ett samarbetsprojekt mellan de 
fyra pensionärsföreningarna. Projektet genomförs med stöd av den Allmänna Arvsfonden. 

Rapporten Livet som 90-åring, ett mindre projekt där 90-åringar ska intervjuas. 

Äldreomsorgsplanen 

Det finns önskemål om att få en genomgång på äldreomsorgsplanen nästa år. 

Åldersgräns – Mammografi 

KPR vill göra Regionstyrelsen uppmärksam på åldersgränsen på mammografi. Den har ändrats 
från 69–74 år men många önskar att den tas bort helt. Det är egentligen en fråga för 
Länspensionärsrådet. Organisationerna diskuterar frågan och frågan tas upp vid nästa möte 

Nästa möte 

Den 21 januari träffas beredningen och planerar möten för 2021. 

Just sign Utdragsbestyrkan 
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Just sign Utdragsbestyrkan 
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